

陳庭川先生



陳庭川先生現為標達集團有限公司主席。在此之前，他曾任香港上市公司新豐集團有限公司主席及行政總裁。

陳先生畢業於香港大學，取得土木工程學士學位。畢業後投身商界，多年來憑藉其不懈的努力和堅毅不拔的精神，在事業上寫下光輝的一頁，並獲多間上市公司任命為董事，成就卓著。

事業有成，陳先生亦不忘回饋社會。他在社區投資及教育上貢獻良多，這可見於其成立的私人慈善基金 — 陳庭川教育基金有限公司。此基金鼓勵學術研究，於本地及海外先後贊助了多個教育及研究項目，當中包括成立以建築科技及模擬研究為主的「清華賓大庭川建築能源研究中心」，以及為本地成績優異的傷殘中學生提供獎學金。陳先生亦曾捐助循道教會助學基金和全港青年學藝比賽。

陳先生熱心服務社群，不遺餘力為社會謀求福祉。他一直十分支持香港紅十字會的工作，並且身體力行，擔任香港紅十字會學校法團成員逾十多年，將其寶貴的專業知識和管理經驗與教育界分享。陳先生亦慷慨捐獻香港公益金，並曾擔任其籌款委員會成員。

善用其在商界的豐富知識和專長，陳先生透過公職服務社會。他於2000年至2004年擔任香港海關人員子女教育信託基金委員會成員，現為公開大學資助及發展基金委員會成員。2015年，陳先生慷慨捐款予公開大學，資助本校學生到海外實習工作，體驗多元文化，拓闊視野。

為表揚陳庭川先生對香港及本校之貢獻，現恭請副校監頒授榮譽大學院士榮銜予陳庭川先生。

Mr David Chan Ting-chuen

Mr David Chan Ting-chuen is Chairman of Build Tech Holdings Limited. Prior to that, he was the Chairman and Executive Director of Symphony Holdings Limited, a listed company in Hong Kong.

Mr Chan obtained his Bachelor's Degree in Civil Engineering from the University of Hong Kong and ventured into the business sector upon graduation. Over the years he has made glorious achievements in his business undertakings through sheer diligence and unswerving persistence. He assumed directorship of a number of listed companies with exemplary accomplishments.

Having achieved remarkable success in his career, Mr Chan has sought to pay back the community through notable contributions to community betterment and education, as seen in his establishment of the T C Chan Education Foundation Limited, a private charitable fund.

With an aim to encourage academic research and provide education opportunities, the Foundation has sponsored a number of education and research projects both locally and internationally. These include, among others, the setting up of the Penn-Tsinghua T C Chan Centre for Building Simulation and Energy Studies, as well as offering scholarships to local secondary school students with physical disabilities who attained outstanding academic achievements. Mr Chan also supported the Methodist Study Trust and the Hong Kong Youth Cultural and Art Competitions.

His enthusiasm in serving the community brings about manifold benefits to society. He is supportive of the Hong Kong Red Cross (HKRC) and served as a member of the HKRC's Schools Management Committee for more than a decade, sharing his knowledge and experience in management. He also made generous donations and served at the fund raising committee to The Community Chest of Hong Kong.

With his wealth of knowledge in business, Mr Chan offered his expertise and served as a member at the HKSAR Customs and Excise Service Children's Education Trust Fund Investment Advisory Board from 2000 to 2004. He has been supportive to the OUHK and is currently a member of the University's Sponsorship and Development Fund Committee. In 2015, Mr Chan made a generous donation to the OUHK, enabling our students to widen their horizon and gain valuable work experience through outbound internship opportunities in an international and intercultural setting.

In recognition of Mr David Chan Ting-chuen's contributions to Hong Kong and the University, may I invite the Pro-Chancellor to present him with the Honorary University Fellowship.